



Sonographer (Indeterminate, Term and Casual Position)

**Northwest Territories Health and Social Services Authority – Yellowknife Region
Yellowknife, NT**

Following Opportunities are available:

- **Full time Indeterminate position**
- **'Travel the North' Opportunity.** By signing up for a casual contract of 3 weeks or longer you can travel throughout the Northwest Territories including Inuvik, Fort Smith and Hay River.
- **A Casual contract of 1, 2, or 3 weeks** will allow you an opportunity to work with the wonderful healthcare staff at Stanton Territorial Hospital.

Please specify on the cover letter or on the Resume the position you are applying for.

Job Information

Located within Stanton and reporting to the Technical Supervisor, Diagnostic Imaging Services for administrative purposes, the incumbent utilizes ultrasound equipment to independently produce and interpret high quality sonographic images required by the Radiologist to complete accurate diagnosis of patients. The incumbent works as part of the Diagnostic Imaging Department team that consists of the Supervisor, 4 Radiological Technologists, 1 Mammography/Radiological Technologist, 4.5 Sonographers, and 1 CT Technologist. Approximately 6000+ ultrasounds are performed annually, through referrals from medical/nursing practitioners.

The incumbent will perform sonographic examinations on a variety of internal structures. When performing sonographic examinations, the incumbent will interpret the anatomy scanned and determine which images to document to forward to the Radiologist based on what is seen within the scans. Accuracy and precision of ultrasound exams are paramount to identify existing pathology to enable detection and diagnosis of disease. Exams are carried out in accordance with policies and procedures developed by Stanton, Sonography Canada and the American Registry of Diagnostic Medical Sonographers.

In addition, the incumbent will be required to provide hands-on support and patient care during invasive examinations conducted by a Radiologist (e.g. including but not limited to biopsies and aspirations). During these procedures, the incumbent will be responsible for all preparations required for the procedure including: explaining the procedure to the patient, documenting the necessary images and post procedure care as required.

The 4.5 Sonographers may be required to work shifts extended regular hours of work of 8 am to 4 pm. As well, sonographers will be required to rotate through the Yellowknife Primary Health Care Clinic.

Typically, the above qualifications would be attained by:

This level of knowledge is typically acquired through the successful completion of Certified Diagnostic Medical Sonography Program.

Salary Information:

The salary for this position starts at \$44.75 per hour (approximately \$87,263 per annum) plus an annual Northern Allowance of \$3,450.

Registrations:

Registration with Sonography Canada is mandatory for this position.

Job Opening Information

Job Opening ID #: 16127

Closing Date: Open Until Filled

Apply Online: www.gov.nt.ca/careers/en/job/16127

Inquiries Only:

Management and Recruitment Services
Department of Finance
Government of the Northwest Territories
Yellowknife Centre 5th Floor
P.O. Box 1320, Yellowknife NT X1A 2L9
Fax: (867) 873-0445
jobsyk@gov.nt.ca

Échographiste – Poste permanent, temporaire ou occasionnel

www.gov.nt.ca/careers/fr/job/16127

Les postes suivants sont offerts :

Poste permanent à temps plein;

Occasion de découvrir le Grand Nord : En signant un contrat d'employé temporaire de trois semaines ou plus, vous aurez la possibilité de voyager dans plusieurs collectivités des Territoires du Nord-Ouest, dont Inuvik, Fort Smith et Hay River.

Contrat occasionnel de 3, 4 ou 5 semaines qui vous donnera l'occasion de collaborer avec le merveilleux personnel de l'hôpital territorial Stanton.

Veillez indiquer dans votre lettre ou sur votre curriculum vitae quel poste vous intéresse.

Renseignements sur le poste

En poste à l'Hôpital territorial Stanton, sous la direction du superviseur technique des services d'imagerie diagnostique (à des fins administratives), l'échographiste se sert de l'équipement à ultrasons pour produire et interpréter de façon autonome des images échographiques de grande qualité, afin qu'un radiologiste puisse établir un diagnostic exact. Le Service d'imagerie diagnostique comprend un superviseur, quatre technologues en radiologie, un technologue en radiologie et mammographie, l'équivalent de 4,5 échographistes et un technologue spécialisé en tomographie. Environ 6 000 échographies sont réalisées annuellement dans cet établissement, sur prescription de médecins ou d'infirmiers praticiens.

Le titulaire doit réaliser des examens échographiques d'une grande diversité de structures internes. Au moment d'effectuer ces examens, le titulaire doit interpréter l'apparence des éléments d'anatomie faisant l'objet du balayage et déterminer quelles images envoyer au radiologiste, compte tenu de ce qui s'y révèle. Il est très important de s'assurer de l'exactitude et de la précision des examens échographiques, pour détecter une éventuelle pathologie et établir un diagnostic. À noter que les examens sont réalisés conformément aux politiques et procédures établies par l'hôpital Stanton, Échographie Canada et l'American Registry of Diagnostic Medical Sonographers.

En outre, le titulaire du poste devra apporter du soutien pratique et s'occuper des soins aux patients lors des examens invasifs effectués par un radiologiste (entre autres, les biopsies et les prélèvements par aspiration). Pendant ces interventions, le titulaire devra veiller à la préparation de la procédure (y compris les explications à donner au patient), recueillir les images nécessaires et s'occuper des soins post-procédure requis.

Les 4,5 échographistes sont parfois appelés à faire des quarts de travail prolongés, c'est-à-dire qui excèdent l'horaire normal (8 h à 16 h). On demande aussi au titulaire de travailler par rotation à la clinique de soins de santé primaires de Yellowknife.

En règle générale, le candidat doit posséder :

Un diplôme d'un programme officiel de formation en échographie.

Salaire :

Le traitement initial est de 44,75 \$ l'heure (soit environ 87 263 \$ par année), auquel s'ajoute une allocation annuelle de vie dans le Nord de 3 450 \$.

Inscription :

Le candidat doit être inscrit auprès d'Échographie Canada.

Renseignements seulement :
Services de gestion et de recrutement
Ministère des Finances
Gouvernement des Territoires du Nord-Ouest
Yellowknife Centre, 5e étage
C. P. 1320, Yellowknife NT X1A 2L9
Télec. : 867-873-0445
Courriel : jobsyk@gov.nt.ca
No du concours : 16127
Date limite : Ouvrir jusqu'à remplissage